



# 本地免費電視節目分類簡介

## Programme Classification on Domestic Free Television

### 什麼是電視節目分類？

#### Programme Classification on Domestic Free Television

- 電視節目分類旨在為觀眾在觀賞節目時提供指引。為方便家長替子女選擇適合的電視節目，通訊局規定有關廣播機構提供本地免費電視節目服務時：

Programme classification serves to provide information to television viewers on the programmes they watch. To facilitate parents to select suitable programmes for their children, the CA requires domestic free television broadcasters to:

- 必須將不適宜兒童觀看的節目劃分為「家長指引」或「成年觀眾」類別

classify programmes which are generally not suitable for viewing by children as “Parental Guidance Recommended” (PG) or “Mature” (M) categories

- 不可以在「合家欣賞時間」內播出上述兩類節目  
schedule these programmes outside the family viewing hours



### 合家欣賞時間

#### Family Viewing Hours

- 通訊局規定，每日下午4時至晚上8時30分為「合家欣賞時間」，在這段時間內，任何不適宜兒童觀看的情節，一律不准播映。

The CA has designated 4:00 p.m. to 8:30 p.m. each day as the family viewing hours, during which nothing unsuitable for children shall be broadcast.

### 「家長指引」(“PG”)節目類別

#### “PG” Programmes

- 此類別的節目可帶有成人主題或觀念，但必須適合兒童觀眾在父母或監護人指引下收看。

The programmes under this category may contain adult themes or concepts but must remain suitable for children to watch under the guidance of a parent or guardian.

- 節目必須在「合家欣賞時間」以外播出。

The programmes should be scheduled for broadcast outside the family viewing hours.

### 「成年觀眾」(“M”)節目類別

#### “M” Programmes

- 此類別的節目只適合成年人觀看。

The programmes under this category are for viewing by mature audience only.

- 節目只可在晚上11時至翌日早上6時內播出。

The programmes should only be broadcast between 11:00 p.m. and 6:00 a.m. the following day.

睇短片瞭解更多

To know more, watch the short video.

